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Antwoord op Statenvragen PS2016-320 Arnhem, 7 juni 2016 
 zaaknr. 2016-006287 
 
 
 
 De leden van 
 Provinciale Staten 
 
Beantwoording schriftelijke Statenvragen Statenlid E. Braam 
( SP ) over voorkomen vervuiling oppervlaktewater door giflozing 
 
 
 
Ingevolge het bepaalde in artikel 42 van het Reglement van Orde van Provinciale Staten doen wij u 
hieronder het antwoord van ons college op de vragen van het Statenlid E. Braam toekomen. 
 
Inleiding van de vragensteller: 
Naar aanleiding van het bericht op de website van het drinkwaterbedrijf Dunea over het hervatten van 
het gebruik van het water uit de Afgedamde Maas voor drinkwaterproductie, nadat zij drie maanden 
zijn uitgeweken naar rivier de Lek, heeft de SP fractie enkele vragen. De Afgedamde Maas was door 
een tuinder uit de Bommelerwaard vervuild met het bestrijdingsmiddel dimethoaat. Dimethoaat is een 
insecticide dat vaak wordt gebruikt in de glastuinbouw. Het middel is ook een inhibitor van 
cholineesterase. Het beïnvloedt het centrale en perifere zenuwstelsel en veroorzaakt depressie van 
de ademhaling. Het product bevat destillaten van petroleum, die een gevaar voor chemische 
longontsteking kunnen opleveren. Dit is een legaal insecticide wat al erg schadelijk is voor de mensen 
die ermee werken en het milieu als dit, zoals de afgelopen vier jaar al drie keer is geconstateerd, 
wordt geloosd op het oppervlaktewater. 
 
Vraag 1 : 
Zijn GS het met ons eens dat er alles aan moet worden gedaan om (illegale) lozingen,  
waardoor gezondheid of leefbaarheid van mens, dier en milieu in gevaar kunnen komen,  
voorkomen dienen te worden? 
 
Antwoord: 
Ja. 
Echter de handhaving van regels m.b.t. gewasbeschermingsmiddelen zijn belegd bij verschillende 
overheden (zie onderstaand overzicht). Gedeputeerde Staten hebben geen bevoegdheid in deze. 
 

Toelating (inclusief afwegingen over 
volksgezondheidsrisico’s) 

Rijk 

Toepassing op het land/ in de kas Rijksinspecties 

Lozingen op regionaal oppervlaktewater (zoals 
wateren in de Bommelerwaard) 

waterschap 

Waterkwaliteit Afgedamde Maas (waaruit inlaat 
van water voor Dunea plaatsvindt 

Rijkswaterstaat 

Inrichting glastuinbouwbedrijf (WABO) gemeente 
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Vraag 2 : 
Zijn GS op de hoogte welke insecticide er in de land- en tuinbouw worden gebruikt en wat  
blootstelling hieraan voor gevolgen heeft op de gezondheid of leefbaarheid van mens, dier en  
milieu? 
 
Antwoord: 
Nee, zie antwoord 1. 
 
Vraag 3 : 
Wordt er bij de herstructurering van de tuinbouw in de Bommelerwaard, binnen het  
beschikbare budget van 42 miljoen euro, voldoende rekening gehouden met een oplossing  
voor de afvoer van bedrijfsafvalwater uit de glastuinbouw? 
 
Antwoord: 
Genoemd budget is bedoeld voor de herstructurering van de tuinbouwsector in de Bommelerwaard en 
wordt besteed aan inframaatregelen, landschapsmaatregelen en de feitelijke herstructurering van 
kassen en paddenstoelenbedrijven via strategisch grondbeleid. Binnen dit budget is geen ruimte voor 
afvalwatermaatregelen. De afvoer van afvalwater is namelijk een verantwoordelijkheid van de sector. 
Het Waterschap Rivierenland is bevoegd gezag.  
Door PS is op 25 februari 2015 het PIP Bommelerwaard vastgesteld, waarin de ruimtelijke kaders 
voor de herstructurering zijn vastgelegd. Omdat afvalwater geen ruimtelijk issue is, is het niet mogelijk 
daarvoor regelingen te treffen in het PIP.     
 
Vraag 4 : 
Is er naar aanleiding van de herhaalde illegale lozingen door GS aangedrongen op meer of  
intensievere inspecties in deze sector? 
 
Antwoord: 
Nee. Die verantwoordelijkheid ligt bij het Waterschap en zij pakken die naar onze mening goed op. 
Zie ook antwoord 1. 
 
Vraag 5 : 
Hoe worden deze inspecties uitgevoerd? Worden de inspecties vooraf aangekondigd of niet?  
In 2012 is Satter Roses schuldig bevonden aan een illegale giflozing. In 2016 is geconstateerd dat bij  
de chrysantenkwekerij Satter-Vlug te Poederoijen, van dezelfde eigenaar als Satter Roses het  
verboden bestrijdingsmiddel aldicarb is gebruikt waardoor een medewerker in de glastuinbouw uit  
Andel is vergiftigd. 
 
Antwoord: 
De wijze van uitvoering en frequentie van inspecties ligt bij het Waterschap en de Rijksinspecties. De 
bestuurlijke veantwoordelijkheid ligt ook bij deze partijen. Zie ook antwoord 1. 
 
Vraag 6 : 
Zijn een of meerdere tuinbouwbedrijven van de heer Satter in de tussen 2012 en 2016  
geïnspecteerd? Zo ja, hoe vaak en wat is er tijdens de inspecties geconstateerd? 
 
Antwoord: 
Wij zijn daarin geen partij en daarom hiervan niet op de hoogte; voor de verantwoordelijkheden, zie 
overzicht antwoord vraag 1. 
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Vraag 7 :  
Ziet GS de noodzaak om overtreders vaker te laten inspecteren om herhaling van een  
strafbaar feit of nalatigheid te voorkomen? 
 
Antwoord: 
Zie antwoord vraag 6. 
 
Vraag 8 : 
Is bij GS bekend wat de staat van de gezondheid van de betreffende medewerker is en of de  
medewerker nog steeds werkzaam is in de (glas)tuinbouw. 
 
Antwoord: 
Zie antwoord vraag 6. 

 
 
Gedeputeerde Staten van Gelderland 
C.G.A. Cornielje - Commissaris van de Koning 
P.G.G. Hilhorst - secretaris 
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